
گروه انرژي: پتروشیمی شازند سال گذشته 400 میلیون دلار ارز وارد 
کشور کرده و به سامانه نیما عرضه کرده است.

به گزارش ایس��نا، ابراهیم ولدخانی- مدیرعامل ش��رکت پتروشیمی 
شازند - در نشست خبری اظهار کرد: اورهال )تعمیرات و نگهداری( 
پتروشیمی شازند با 17 واحد تولیدی و پنج واحد پشتیبان به طور همزمان 
در کمتر از یک ماه انجام شد. با توجه به تحریم های ظالمانه علیه کشور، 
همه فرآیند اورهال با توانمندی متخصصان داخلی انجام شده است.

به گفته او این اورهال با حدود 7 هزار نیروی انسانی بدون هیچ گونه 
حادثه ای انجام ش��د و پتروش��یمی شازند آمادگی در زمینه این اورهال 
آمادگی انتقال تجربه خود را به دیگر واحدهای پتروش��یمی کش��ور 

دارد.
ولدخوانی با بیان این که پتروشیمی شازند 17 واحد تولیدی و پنج واحد 
پشتیبان دارد که تمام این واحدها در یک مدت زمان کوتاه یک ماهه 
وارد اورهال شدند، گفت: علی رغم تحریم های ظالمانه دشمن در کشور 
که حتی امکان فراهم کردن یک قطعه یدکی برای واحدها نیز بسیار 
دش��وار بود، توانس��تیم در بخش پتروشیمی که از تکنولوژی های برتر 

استفاده می کند، یک دستاورد بزرگ را رقم بزنیم.
وی با تاکید بر این  مس��اله که در حال حاضر می توانیم این دس��تاورد 
را در اختیار تمام پتروشیمی های کشور قرار دهیم، تصریح کرد: برای 
انجام فرآیند اورهال معمولا کارشناسان خارجی بر امور نظارت دارند 
و حتی اجازه دخل و تصرف متخصصان داخلی را نمی دهند اما امروز 
ما توانس��ته ایم توربین، کمپرس��ور و واحد الفین را با اتکای نیروهای 

داخلی اورهال کنیم.
مدیرعامل پتروشیمی شازند با بیان این که این دستاورد بزرگ متکی 
به نیروهای داخلی است، اظهار کرد: اگر برنامه ریزی و اعتماد به نفس 
وجود داش��ته باش��د، می توانیم اقدامات بزرگی را انجام دهیم. باید به 
این مساله توجه کرد که توربین های واحد الفین یکی از پیچیده ترین 
تجهیزات پزشکی است که کارشناسان داخلی توانسته اند این تجهیزات 

را تعمیر و تامین کنند.

به گفته ولدخوانی، توربین واحد الفین 1۴ سال پیش اورهال شد و با 
توجه به این که از یکس��ال گذش��ته برنامه ریزی کرده بودیم، در زمان 
یک ماهه توانستیم 23 واحد را اورهال کنیم و این در شرایطی بود که 

حتی یک ساعت نیز از برنامه بیشتر پیش نرفتیم.
وی با بیان این که در حوزه اورهال به دانش فنی جدیدی دست یافته ایم، 
گفت: برای این که بتوانیم در این زمان مشخص برنامه اورهال را پیش 

ببریم، 7000 نیرو در این بخش فعالیت کردند.
مدیرعامل پتروشیمی شازند با تاکید بر این مساله که در حال حاضر 
تمام کارها با پیمانکاران داخلی و همکاران خودمان انجام می شود، ادامه 

داد: بسیاری از قطعات بدون دخالت خارجی ها تعمیر، تجهیز و نصب 
شده به گونه ای که بیش از 3۸00 کنتور ولو و تجهیزاتی که پیچیدگی 

زیادی دارند، تعمیر شده اند.
ولدخوانی تصریح کرد: در تمام طول عمر پتروشیمی شازند این اولین 
بار است که واحد PP و الفین، شش روز بعد از شروع اورهال در سرویس 
بوده است که این مساله بیانگر توانمندی نیروهای ایرانی است، چرا 
که یکی از رسالت های ما این بوده که سرویس دهی توسط نیروهای 

انسانی داخلی تحقق یابد.
وی افزود: پتروش��یمی ش��ازند اعلام آمادگی می کند که تا هر یک از 

پتروشیمی های کشور که نیاز به تعمیر و ساخت تجهیزات دارند، در 
این عرصه ها به آنها کمک کنیم. مدیرعامل پتروشیمی شازند با بیان 
این که 100 قطعه اساسی که باید در تجهیزات استفاده شود اسکن شده 
و نقشه های فنی آن نیز در حال آماده شدن است، اظهار کرد: امیدواریم 
در آینده نیازی به ورود این قطعات نداشته باشیم. ولدخوانی افزود: در 
حال حاضر تعداد این قطعات ۹00 قطعه اس��ت و اکنون توانس��ته ایم 
600 قطعه از این تعداد را داخلی سازی کنیم و در اورهال پتروشیمی 
شازند از آنها استفاده کردیم. وی با بیان این که پتروشیمی شازند سال 
گذشته ۴00 میلیون دلار ارز وارد کشور کرده و سیستم نیما عرضه کرده 
است، گفت: در سال گذشته که شرایط سختی را حتی برای محصولات 
شیمیایی از مسیر کشتی داشته ایم با برنامه ریزی دقیق توانستیم این 
میزان ارز را وارد کشور کنیم. مدیرعامل پتروشیمی شازند افزود: علاوه 
بر این 70 درصد صرفه جویی ارزی را ایجاد کردیم چرا که اگر قرار بود 
یک کارشناس خارجی برای اورهال وارد کشور شود، باید هفته ای 50 
هزار دلار برای انجام کار هزینه پرداخت می کردیم که اکنون در این 
هزینه ها صرفه جویی ش��ده اس��ت. وی تاکید کرد: با تعمیرات اساسی 
و اورهالی که در پتروشیمی شازند صورت گرفته است تا هشت سال 
آینده دیگر نیازی به اورهال نداریم و همین مساله گویای این است که 

باید از توانمندی های داخل کشور استفاده کنیم.
مدیرعامل پتروشیمی شازند با تاکید بر این مساله که با اقدامات صورت 
گرفته س��ال گذش��ته شرکت پتروشیمی شازند بیش از 1200 میلیارد 
تومان سودآوری داشته است که این مساله در عمر فعالیت کاری این 
شرکت بی سابقه بوده است، گفت: برنامه ریزی ها و اقداماتی که در این 

حوزه انجام شد دلیل اتفاق این امر بوده است.
ولدخوانی درباره وضعیت تامین خوراک پتروشیمی شازند، اظهار کرد: 
در ح��ال حاض��ر ب��ا حداکثر توان خوراک مورد نیاز را تامین می کنیم و 
اکنون از ستاره خلیج فارس و هرجایی که قیمت اش مناسب تر باشد، 

خوراک مورد نیاز را تامین خواهیم کرد.

مدیرعامل پتروشیمی شازند تشریح کرد:

تعمیر و نگهداری پتروشیمی شازند با تکیه بر توان داخلی

رئی��س انجمن مل��ی خرما از آغاز برداش��ت 
خرم��ا در مناطق��ی از جنوب کش��ور خبر داد و 
گفت: با توجه به شرایط مساعد اقلیمی پیش 
بینی می شود که تولید خرما با رشد 20 تا 25 
درصدی نس��بت س��ال قبل به یک میلیون تا 
ی��ک میلیون و 150 هزار تن برسد.محس��ن 

رشید فرخی در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران 
جوان،اف��زود: اگر دولت دخالتی در امر قیمت 
گ��ذاری، خرید تضمینی، ممنوعیت صادرات 
و عوارض صادراتی وضع نکند، س��ال بدون 
دغدغه را پش��ت س��ر خواهیم گذاشت.فرخی 
یزدی با اش��اره به اینکه قیمت خرما همانند 

سایر کالا ها باید تابع عرضه و تقاضا باشد، بیان 
ک��رد: با توج��ه به آنکه دولت در ماه های قبل 
ممنوعی��ت صادرات خرما را به منظور تنظیم 
بازار وضع کرد، مقدار جزئی محصول در انبار ها 
باقی مانده که به همین خاطر تا کنون نرخی را 

برای تولید جدید تعیین نکرده است.

رئیس اتحادیه فروشندگان تلفن همراه با بیان 
اینکه در شرایط فعلی تنها مسافر واقعی امکان 
رجیس��تر کردن تلفن همراه را دارد، گفت: با 
توجه به شرایط کاهش و ثبات نرخ ارز و تامین 
نیاز بازار از طریق واردکنندگان رسمی، قیمت 
تلفن همراه در هفته های آینده روند نزولی به 

خود خواهد گرفت.ابراهیم درستی درگفت وگو 
ب��ا ایس��نا، در رابطه ب��ا بازار تلفن همراه اظهار 
کرد: یک��ی از مهمترین مولفه های تاثیرگذار 
ب��ر قیم��ت تلفن همراه، ارزش نرخ ارز به ویژه 
دلار است که در چند وقت گذشته با ثبات نرخ 
ارز  و رون��د کاهش��ی آن، قیم��ت تلفن همراه 

نس��بت به گذش��ته روند نزولی به خود گرفته 
است.وی گفت: همانطور که در گذشته بارها 
تکرار شده اگر سهم قابل توجهی از نیاز بازار از 
طریق واردکنندگان تامین شود، در پی افزایش 
میزان عرضه، قیمت تلفن همراه روند نزولی 

به خود می گیرد.

تولید خرما به یک میلیون و 1۵۰ هزار تن می رسدتلفن همراه ارزان خواهد شد اصناف 
www.tejaratonline.ir
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مدیرعامل شرکت نفت و گاز پارس تاکید کرد، برداشت 
گاز از مخزن مشترک پارس جنوبی سالانه در حال افت 
اس��ت و باید به فکر نگهداش��ت تولید در دیگر بلوک ها 
بود. به گزارش وزارت نفت،  محمد مش��کین  فام ادامه 
داد و گفت : تاکنون به طور س��نتی از بلوک ها برداش��ت 
و انتظار زیادی برای کشور ایجاد شده است. اکنون ۸0 
درصد تولید گاز کشور از میدان مشترک پارس جنوبی 
تامی��ن می ش��ود. باید بدانی��م این ۸0 درصد تا ابدالدهر 
باقی نمی ماند، همچنان که در برداش��ت گاز از میدان 
مشترک پارس جنوبی به قله رسیدیم، شاهد افت سالانه 
تولید این میدان نیز خواهیم بود. در نتیجه باید به فکر 
نگهداشت تولید بود. این تدبیر را وزارت نفت در امضای 

قرارداد فاز 11 نشان داد.

حجم آب مخزن سدهای کشور
 کاهش یافت

درصد پرش��دگی آب مخزن س��دهای کشور در حالی تا 
بیست و دومین روز مرداد امسال به 67 درصد کاهش 
یافته است که میزان بارش ها در 6 حوضه اصلی آبریز 
نسبت به پارسال با رشد100درصدی مواجه شده است.
تازه تری��ن گزارش دفت��ر مطالعات پایه منابع آب ایران 
نش��ان م��ی ده��د که  ت��ا پایان بیس��ت و دومین روز از 
مردادماه حجم ورودی آب به مخازن س��دهای کش��ور 
۸6.۹۸ میلیارد مترمکعب بوده است که نسبت به همین 
بازه زمانی در پارس��ال با حجم ورودی 25.03 میلیارد 

مترمکعب با رشدی 2۴۸ درصدی مواجه بوده است.

تولید ماهانه اوپک برای نخستین بار 
در ۲۰۱۹ افزایش یافت

تولی��د نف��ت اوپک در ماه اوت برای اولین ماه در س��ال 
جاری افزایش یافت . دلیل آن می تواند عرضه  بیش��تر 
ع��راق و نیجری��ه باش��د که از کاهش تولید عربس��تان 
س��عودی و از دس��ت رفتن بش��که های نفت ایران به 
خاطر تحریم های آمریکا پیش گرفته است.به گزارش 
خبرگزاری تس��نیم به نقل از رویترز ، اطلاعات نش��ان 
می دهد 1۴ عضو سازمان کشورهای صادر کننده نفت 
در ماه جاری 2۹,61 میلیون بشکه نفت تولید کرده اند 
که ۸0 هزار بش��که در روز نس��بت به ماه جولای بیشتر 
اس��ت. تولی��د نفت اوپ��ک در جولای پایین ترین حد از 

201۴ تا حالا بود.

نفت و نيرو

فعلا برای پروژه گازی، شکایت از پاکستان مطرح نیستقبوض کاغذی برق در 1۲ استان حذف شدنفت ایران به طرق مختلف به فروش می رود
س��خنگوی کمیس��یون ان��رژی مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر اینکه ایران برنامه 
هوش��مندانه و ضدتحریمی برای مقابله با 
جنگ اقتصادی آمریکا دارد، گفت: امروز یک 
بشکه نفت با برند ایران فروخته نمی شود اما 

به هر حال کار از راه های مختلف پیش می رود؛ ایران دوستانی را که در 
شرایط سخت امروز در کنارش ایستادند فراموش نمی کند.سکینه الماسی 
در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: خوشبختانه امروز شرکت ملی نفت در 
حال انجام کار خود است و ایران از طریق راهکارهایی  نفت خود را می 
فروشد. یکی از اقدامات اساسی ایران رفتن به سمت فروش فرآورده های 
نفتی است که در این زمینه مجلس شورای اسلامی نیز چندی پیش 
طرح توسعه و ساخت پالایشگاه ها و پتروپالایشگاه با استفاده از سرمایه 

مردمی را به تصویب رساند.

مدی��رکل دفت��ر مدیریت مص��رف و امور 
مشترکین توانیر با اشاره به این که قبوض 
کاغذی در 12 اس��تان کش��ور حذف شده 
است، گفت: از میان 36 میلیون مشترک برق 
کشور تاکنون اطلاعات بیش از 30 میلیون 

مشترک برای حذف قبوض کاغذی جمع آوری شده است.به گزارش 
ایسنا، هادی مدقق، با اشاره به این که تاکنون اطلاعات حدود ۸۴ درصد 
مشترکان برق کشور به منظور حذف قبوض کاغذی در سامانه ثبت شده 
است، ادامه داد: بر اساس آخرین ارزیابی صورت گرفته تاکنون بیش از ۹0 
درصد مشترکان اطلاعات خود را ثبت کرده اند و قبوض کاغذی در این 
مناطق به طور کامل حذف شده است.وی افزود: مشترکان باقی مانده 
در سراسر کشور می توانند تا نیمه شهریورماه با ارسال شناسه قبض به 

سرشماره 20001521 شماره خود را در سامانه مربوطه ثبت کنند.

مدیر عامل شرکت ملی گاز ایران اظهار 
داش��ت: هنوز بحث شکایت از بابت ما 
حقوقی نشده و برنامه ما بر مبنای این 
اس��ت که تعامل کنیم و امید داریم که 
پاکس��تان به ش��بکه ما متصل خواهد 

شد.محس��ن منتظ��ر تربتی در گفت وگ��و با ایلنا، درباره آخرین 
وضعیت صادرات گاز به پاکس��تان اظهار داش��ت: هنوز اتفاق 
خاصی در روند این پروژه نیفتاده، مقامات اس��لام آباد موضع 
خود را پررنگ مطرح کرده بودند.وی افزود: ما فارغ از موضوع 
پاکستان توسعه خطوط را به واسطه نیازهایی که در چابهار و 
منطقه مکران وجود دارد، پاس��خ می دهیم و پاکس��تان هم هر 
زمان آمادگی خود را اعلام کند ما هیچ محدودیتی برای اتصال 

و تامین گاز این کشور نخواهیم داشت.

گروه اصناف: رئیس اتحاديه لوازم التحرير و نوش�ت افزار درباره 
بازار لوازم التحرير در بازار اظهار کرد: باتوجه به نزديک شدن سال 

تحصیلی جديد، کمبودی در بازار لوازم التحرير نداريم.
موسی فرزانیان در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، با بیان 
اینکه واردات مداد از سال گذشته ممنوع شده است افزود: تلاش 
بر آن شده که تولیدات داخلی در این صنف، بیشتر شود.فرزانیان 
ب��ا اش��اره به اینکه 50 درصد تولی��دات داخلی و 50 درصد مابقی 
وارداتی اس��ت تصریح کرد:هم اکنون بس��یاری از کارخانجات با 
کمبود نقدینگی مواجه اند و امیدواریم که مش��کلات مربوط به 
ای��ن بخش، مرتفع ش��ود.به گفت��ه رئیس اتحادیه لوازم التحریر و 
نوشت افزار، هم اکنون طی 3 سال اخیر، 20 درصد تولیدات مداد 
داخلی و ۸0 درصد مابقی وارداتی اس��ت.فرزانیان بیان کرد: هم 
اکنون 2 هزار واحد رس��می و 1 هزار نفر به صورت غیررس��می 
در ته��ران مش��غول به فعالی��ت اند.رئیس اتحادیه لوازم التحریر و 
نوش��ت افزار با اش��اره به اینکه 20 میلیون جلد دفتر با ارز دولتی 
خریداری ش��ده اس��ت اظهار کرد: قرار است طی هفته آینده، این 
دفتر ها در نمایشگاه هایی که در چهار نقطه تهران برگزار می شود 
و فروشگاه های زنجیره ای توزیع شود.فرزانیان ابراز امیدواری کرد 
که همکاری مس��ئولان ذیربط در این صنف می تواند در جهت 
بهبود و توسعه آن کمک رسان باشد.رئیس اتحادیه لوازم التحریر 
و نوش��ت افزار گفت: هم اکنون واحد های بس��یاری در این صنف 

ایجاد ش��ده و همین موضوع می تواند در جهت توس��عه تولیدات 
داخلی تاثیرگذار باشد.

طرح ويژه مهر دانش آموزی اجرا می شود �  
همچنی��ن عب��اس تابش رئیس س��ازمان حمایت در گفت وگو با 

میزان با اشاره به اقداماتی که برای بازرسی از بازار در کشور طی 
س��ال جاری صورت گرفت، اظهار کرد: راه اندازی س��امانه قیمت 
از کار هایی است که در بخش بازرسی صورت گرفت و با استفاده 
از این سامانه قیمت 100 قلم کالا که حداکثر سهم مصرف روزانه 
خانوار ها را دارد به صورت روزانه رصد و تحلیل می شود و به وسیله 
آن اقدامات تنظیم بازار را انجام می دهیم. رئیس سازمان حمایت از 
مصرف کنندگان و مصرف کنندگان با بیان اینکه رصد این 100 
قلم منافاتی با نظارت کلی بر بازار ندارد، افزود: همزمان با رصد 
100 قلم کالا، طی یک هفته 5 قلم کالا که بیشترین تغییرات را 
دارد نیز به صورت ویژه رصد می شود. وی ادامه داد: طی این هفته 
نوش��ت افزار با توجه به بازگش��ایی مدارس، گوشت، چای، مرغ و 
برنج 5 قلم کالایی هستند که به صورت ویژه رصد می شوند. تابش 
با اشاره به اقداماتی که در حوزه بازرسی صورت گرفت گفت: در 
5 ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته 25 درصد آمار 
بازرس��ی ها افزایش و به لحاظ ارزش ریالی پرونده های متش��کله 
۴53 درصد رش��د داش��ته است. وی با بیان اینکه سازمان حمایت 
متولی برخورد با گرانفروش��ی اس��ت تصریح کرد: در برخی موارد 
گرانی کالا مبنا دارد به عنوان مثال زمانی که ارز شوینده ها قطع 
می شود مبنای قیمت افزایش می یابد و اگر این موضوع در قیمت 
تمام شده لحاظ نشود تولید شکل نمی گیرد و در نتیجه عرضه کالا 

کاهش یافته و مصرف کننده ضرر خواهد کرد.

رئیس اتحادیه لوازم التحریر و نوشت افزار تشریح کرد؛

کمبودی در بازار لوازم التحریر نداریم لحاظ شدن سبوس ۱۲٥۰ تومانی در نرخ شیرخام
معاون سازمان حمایت از مصرف کنندگان و تولید کنندگان: سبوس 1250 
تومانی در قیمت 23۹0 تومانی شیرخام لحاظ شده استبه گزارش صدا و سیما؛ 
آقای داود موسوی با اشاره به اینکه سبوس یکی از محصولات جانبی گندم 
اس��ت، افزود: آخرین قیمت مصوب این کالا در س��ال قبل به ازای هر کیلو 
۸۴0 تومان بوده است.وی اضافه کرد: سازمان حمایت، تیر ماه سال جاری در 
محاسبات تعیین قیمت شیر خام، سبوس گندم را به قیمت یک هزار و 250 
تومان لحاظ کرده است.معاون کالا های مصرفی سازمان حمایت از مصرف 
کنندگان و تولید کنندگان گفت: قیمت دام زنده تابع عرضه و تقاضاست یعنی 
قیمت مصوب ندارد بنابراین اگر سبوس هر عددی باشد بر اساس همان عدد 
در فرمول خود قرار می گیرد و دامدار بر اس��اس ش��رایط کالای خود را عرضه 
می کند.وی افزود: تصمیمی که کارگروه تنظیم بازار اتخاذ کرد این بود که قیمت 
واقعی باشد از این رو یک هزار و 250 تومانی که سازمان حمایت در محاسبات 

قیمت شیرخام لحاظ کرده به عنوان نرخ مصوب ابلاغ شد.

فروش عسل های تقلبی با قیمت ۱۱۰ هزار تومان
معاون تولیدات دامی جهاد کش��اورزی اس��تان خراسان رضوی گفت:در حال 
حاضر قیمت عس��ل با کیفیت مطلوب کیلویی 50 هزار تومان اس��ت ولی 
عسل های تقلبی با قیمت 110 هزار تومان به فروش می رسد.سعادت علی نیا 
در گفت وگو با ایسنا درباره تشخیص عسل طبیعی از عسل تقلبی ادامه داد: 
عسل های تقلبی پارامترهای خاص خود را دارد و متولی برخورد با این عسل های 
تقلبی بهداشت و درمان است تا با واحدهای فاقد برند، بسته بندی و شناسنامه 
برخورد کند.وی اضافه کرد: به دلیل ارزش اقتصادی 100 برابری گرده افشانی 
نسبت به تولید عسل، ستاد گرده افشانی استان راه اندازی شده است و قرار است 

ستادهایی در هر شهرستان فعال شود.

گرانی گوشت در بازار قابل قبول نیست
رئیس شورای تامین کنندگان دام کشور درباره دلایل افزایش قیمت گوشت 
در بازار اظهار کرد: اگرچه بخش تولید با انباشت مازاد دام روبروست، اما فاصله 
تولید تا مصرف عامل اصلی نوسان قیمت گوشت در بازار به شمار می رود که 
به هیچ عنوان این گرانی قابل قبول نیس��ت.منصور پوریان در گفت و گو با 
باشگاه خبرنگاران جوان،ادعای برخی فروشندگان مبنی بر امتناع دامداران در 
عرضه دام را تکذیب کرد و گفت: با توجه به آنکه نگه داری دام پروار شده برای 
دامدار صرفه اقتصادی ندارد، از این رو دامدار به فکر آن اس��ت که دام خود را 
در بازار عرضه کند.رئیس شورای تامین کنندگان دام کشور ادامه داد: با وجود 
شرایط مساعد مرتع و روند افزایشی تولید داخل، برخی فروشندگان به بهانه 
ازدیاد تقاضا در ایام محرم اقدام به افزایش قیمت گوشت در بازار می کنند، در 

حالیکه این امر منطقی نیست.

اصناف و كشاورزی

توجه به معيشت مهندسان و تناسب بين حق الزحمه و تعرفه 
نخستین همایش ملی جایگاه مهندسی نقشه برداری 
در توسعه شهری و بزرگداشت روز ابوریحان بیرونی 
در تالار همایش های بیمارستان قلب شهید رجایی 

برگزار شد.
در ابتدای مراس��م، مهندس دبیر همایش و نایب 
رئیس اول سازمان نظام مهندسی ساختمان استان 
ته��ران، ب��ه اهمیت رعایت بر و ک��ف پروژه های 
ساختمانی شهری و عدم توجه به کدهای ارتفاعی 
کف پیاده روها که محدودیت-هایی را برای تردد 
معلولین و افراد کم توان در سطح شهر ایجاد کرده 

است، پرداخت.

بهمن مؤمنی مقدم افزود: امیدواریم که با همراهی و 
همدلی بتوانیم گام های خوبی در این راستا برداریم 
و ارتباط میان مدیریت شهری، صنف نقشه بردار و 
شهروندان را بیشتر کنیم و امید است که مدیریت 
ش��هری از تج��ارب و توانمن��دی ه��ای حرفه ای 
مهندسان  نقشه بردار به خوبی استفاده کند. در ادامه 
دکتر سمیعی اصفهانی، عضو هیئت علمی دانشکده 
مهندسی نقشه برداری و اطلاعات مکانی دانشگاه 
تهران به تشریح آخرین دستاوردهای پژوهشی در 
دانشگاه تهران در زمینه مطالعات فرونشست تهران 
پرداخت و به معرفی عوامل ایجادکننده و تبیین ابعاد 

مختلف تأثیرگذاری پدیده فرونشست در بخش های 
مختلف شهر تهران و سازه های شهری )مانند مترو 
و فرودگاه( پرداخت و سپس راهکارهای پیشنهادی 
جهت پایش و کنترل این تهدید محیط زیستی را ارائه 
کرد. سخنران بعدی، مهندس علیشاهی، مدیرکل 
کاداستر سازمان ثبت اسناد و املاک کشور بود که 
اهمیت موضوع کاداستر در توسعه پایدار، مدیریت 
مسائل ملکی و جلوگیری از زمین خواری در کشور 
را گوش��زد کرد.وی ، ضمن اش��اره به دستاوردهای 
اجرای موفقیت آمیز تفاهم نامه تفکیک ساختمان ها 
بین س��ازمان ثبت اس��ناد و املاک و سازمان نظام 

مهندس��ی ساختمان کشور خواستار تعامل بیشتر 
ای��ن ارگان ه��ا در دیگر زمینه های مرتبط ش��د. در 
ادامه محمدس��الاری، رئیس کمیسیون معماری 
و شهرس��ازی ش��ورای ش��هر تهران نقش حیاتی 
داده ه��ای مکان��ی در کاه��ش تعارضات ملکی و 
حقوقی، رعایت حقوق شهروندان، مدیریت بحران و 
در روند صدور پایان کار ساختمان های شهری متذکر 
شد و جهت جلوگیری از تخلفات ساختمانی، ایشان 
خواستار الزام حضور مهندس ناظر نقشه بردار از طرف 
سازمان نظام مهندسی ساختمان یا شهرداری در 

پروژه-های بزرگ مقیاس شهری گردید. 


